
Protokół Nr 28/2013 
Strategii i Rozwoju Miasta Rady Miasta Ostrowca Św.  

z dnia 21 lutego 2013 roku  
 
 
Obradom przewodniczył p. W. Mazur – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta.  
 
Obecni  – zgodnie z załączoną listą obecności.  
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 12.30, zakończyło się o godz. 13.10.  
 
 

LP. SPRAWA WNIOSEK/INFORMACJA  
(WYNIK GŁOSOWANIA) 

ODPOWIEDZIALNY, 
ADRESAT, TERMIN  

    
1.  Przyjęcie Planu  Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali  
 Pracy Komisji  Plan Pracy Komisji na 2013 rok (w załączeniu do   

 Strategii i Rozwoju  protokołu).   
 Miasta RM na    
 2013r.   
    

2. Akceptacja  1) w spr. powierzenia Spółce ZUO „Janik”   
 projektów uchwał  Sp. z o.o. z siedzib ą w Janiku zadania własnego   
 RM na sesję RM:  Gminy Ostrowiec Św. w zakresie gospodarki odpada -  
  mi komunalnymi oraz wyra Ŝenia zgody na zawarcie   
  przez Gmin ę Ostrowiec Św. umowy wykonawczej   
  niezbędnej dla realizacji projektu pt. „Rozbudowa   
  Instalacji Regionalnej wraz z wyposa Ŝeniem   
  w niezb ędny sprz ęt ZUO „Janik” Sp. z o.o.” -   
  w posiedzeniu Komisji uczestniczyła Prezes Spółki   
  ZUO „Janik”, p. K. Skrzypczak. Poinformowała, Ŝe ten 

projekt uchwały formalnie reguluje to, co Spółka wykonuje  
 

  od początku 2001r. poprzez swoją działalność statutową,   
  czyli zadania własne Gminy. ZUO „Janik” jest spółką   
  komunalną, w której udziały posiada 8 gmin: Ostrowiec,   
  Ćmielów oraz Bałtów. Spółka złoŜyła wniosek o dofinan-  
  sowanie rozbudowy instalacji regionalnej na kwotę około   
  15 mln zł. Rozbudowa składowiska polegać będzie na  

budowie nowej kwatery. Gdyby udało się pozyskać  
 

  środki unijne, refundacja wyniosłaby tyle, ile Spółka   
  poniosła wydatków od 2007r. Obecnie głównym zadaniem  
  jest wybudowanie nowej kwatery.   
  Pan E. Kunat zapytał, na jaką kwotę został złoŜony   
  wniosek?  
  Pani Prezes odpowiedziała, Ŝe dotyczy on kwoty 15 mln zł.  
  Gdyby udało się pozyskać środki unijne wówczas Gmina   
  nie poniosłaby juŜ Ŝadnych dodatkowych kosztów.   
  Pozostałe gminy, np. Łagów, Kunów, czy Starachowice,   
  mają juŜ takie uchwały podjęte.   
  Pan St. Choinka zacytował zapis §4 pkt 2 ppkt 2 rozporzą-  
  dzenia Min. Środowiska z 11.09.2012r. w sprawie mecha-  
  liczno – biologicznego przetwarzania zmieszanych odpa-  
  dów komunalnych, w którym jest mowa o procesach   
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  biologicznego przetwarzania odpadów w warunkach   
  tlenowych. W związku z tym zapytał, czy tak jak rok temu  
  Spółka i w tym roku jest na to przygotowana?   
  Pani K. Skrzypczak odpowiedziała, Ŝe Spółka jest na to   
  w dalszym ciągu przygotowana. Są 2 kompostery, gdzie   
  przez 4 doby przechowuje się odpady, które następnie   
  będą leŜakować. Były przeprowadzane pierwsze badania   
  przez specjalistyczną firmę z Opola, które wypadły bardzo   
  dobrze. Na komposterach panuje temperatura powyŜej   
  +70°C mimo ujemnej temperatury na zewnątrz.   
  W chwili obecnej rozpisany jest przetarg na kolejne trzy   
  kompostery. Natomiast problem pojawia się w przypadku   
  odpadów dostarczanych przez przewoźników, którzy   
  powinni je do „Janika” dowozić, a tak się nie dzieje.   
  Dotyczy to m.in. Starachowic. Wprawdzie odbyło się   
  spotkanie z Prezydentem tego miasta, na którym ustalono,   
  Ŝe ze Starachowic będą dostarczane odpady dwoma   
  transportami dziennie. W poniedziałek ub. tygodnia tak   
  było, ale we wtorek dostawy juŜ nie było.   
  Pan St. Choinka zapytał takŜe o wykorzystanie odpadów   
  plastikowych jako paliwa dla cementowni.   
  Pani Prezes poinformowała, Ŝe w roku ubiegłym próbo-  
  wano nawiązać współpracę z Almax’em, który dostarczył   
  kilka transportów z tym surowcem. Pojawiły się, niestety,   
  pewne trudności z ich odbiorem, bo transport czekał aŜ   
  tydzień na odebranie. Obecnie trwają rozmowy z inną   
  firmą. Wprawdzie nie jest to wymóg na rok bieŜący,   
  ale Spółka i tak chce taką działalność rozpocząć. Był plan   
  jej rozbudowy, jednak Ŝadna z gmin nie wyraziła na to   
  zgody. Obecnie taką działalność prowadzi Spółka Remon-  
  dis i w tym momencie jest to wystarczające.   
  Pan R. Post dodał, Ŝe Spółka potrzebuje nowych inwestycji  
  i jest to krok w dobrym kierunku. Wyraził teŜ nadzieję,   
  Ŝe nowa rozbudowana instalacja spełni wszystkie wymogi,  
  co z kolei przyciągnie teŜ nowych inwestorów.   
    
  Po zapoznaniu się z w/w wyjaśnieniami oraz po przeprowa-  
  dzeniu głosowania, członkowie Komisji jednogłośnie   
  pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały (w załączeniu   
  do protokołu).   
    
  Pan D. Wierzbiński przy okazji poruszył sprawę sortowania   
  odpadów na terenie Starego Zakładu, które następnie   
  miały zostać dostarczone na wysypisko w Janiku.   
  Tak się jednak nie stało, odpady są spalane, a dym tli się   
  non stop.   
  Pani K. Skrzypczak  poinformowała, Ŝe jest to firma   
  „Tempo” - jest to stołówka z Kielc, która prowadzi teŜ taką   
  działalność. Miały tam miejsce juŜ cztery poŜary.   
  Składuje się tam odpady, które wytwarzają gazy i dochodzi  
  do samozapłonu, co jest jak najbardziej moŜliwe.   
  Taką samą opinię wyraził p. Wł. Sajda, dodając, Ŝe obecnie  
  odpady są składowane przed halą i jest jeszcze gorzej.   
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  2) w spr. podziału miasta Ostrowca Św. na stałe   
  obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic   
  oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych -   
  w przedmiotowej sprawie głos zabrał Wiceprezydent Miasta   
  p. P. Górniak. Stwierdził on, Ŝe powstaje nowa rzeczy-  
  wistość, w związku z tym liczba obwodów zostaje zmniej-  
  szona z 38 do 35, w niektórych przypadkach zmieniają się   
  siedziby obwodowych komisji wyborczych. MoŜe to   
  stanowić pewne utrudnienia dla mieszkańców. W obwodzie   
  nie moŜe być mniej niŜ 500 i więcej niŜ 300 mieszkańców.   
  Pan Wł. Sajda zapytał, dlaczego na Os. Hutniczym jest   
  tylko jedna komisja z siedzibą na KSZO. Powinna być   
  jeszcze jedna w THM.   
  Wiceprezydent Miasta odpowiedział, Ŝe po pierwsze,   
  stałe obwody mogą liczyć minimum 500 mieszkańców   
  i nie mogą przekroczyć 3 tys. Po drugie, siedzibami   
  komisji powinny być obiekty stanowiące własność Gminy,   
  ponadto KSZO spełnia wymogi jeśli chodzi o dostęp dla   
  osób niepełnosprawnych. Są oczywiście przypadki,   
  gdzie siedziba komisji mieści się w lokalu nie naleŜącym   
  do Gminy, np. Malwa, ze względu na brak innych moŜli-  
  wości.   
  Pan Z. Duda stwierdził, Ŝe na Os. Pułanki utworzono   
  cztery komisje. Skoro przepisy mówią o ilości mieszkańców   
  od 500 do 3000, czy nie moŜnaby w tym przypadku doko-  
  nać lepszego podziału. Np. Osiedle Złota Jesień – tu   
  przypada 1 mandat na 2 komisje, Os. Słoneczne – po   
  1 komisji, Os. Ogrody – po 1 komisji, Os. Pułanki – 4.   
  Wiceprezydent Miasta dodał, Ŝe głównymi czynnikami były  
  tu własność budynków, logika, tradycja i nie naleŜy   
  doszukiwać się innych niewłaściwych powodów.   
  Nikt nikomu nie chciał tu robić na złość.   
  Pan Z. Duda zapytał, czym były uprzywilejowane Pułanki,   
  bo na Os. Ogrody są aŜ 4 miejsca, gdzie moŜnaby   
  zorganizować komisje. Na Os. Pułanki dało się zrobić aŜ   
  tyle, a na Os. Ogrody prawie maksymalną liczbę wrzucono  
  do 1 komisji. Takiego zwiększenia nie było nigdzie do tej   
  pory. Było do 2 tys., a teraz robi się eksperyment na 3000.   
  Dodał, Ŝe sam był 4 razy w komisji i wie, jak wygląda praca  
  takiej komisji i jak długo taka komisja pracuje.   
  Wiceprezydent Miasta stwierdził, Ŝe zawsze były większe   
  i mniejsze komisje. Obecna propozycja podziału jest   
  zgodna z ustawą, tworzy się nowa rzeczywistość, nowe   
  1-mandatowe okręgi wyborcze. Nowy podział jest   
  konsekwencją poprzedniego stanu.   
  Pan Z. Duda uznał, Ŝe Wiceprezydent Miasta unika   
  odpowiedzi na jego pytanie. Zapytał, czy skoro są placówki  
  dlaczego do jednej komisji wrzuca się tyle osób, jaki jest   
  tego powód? Komisje mają mieć siedziby w budynkach   
  miasta. Na Ogrodach jest ich 4. Dlaczego więc prawie   
  3 tys. osób daje się do jednej komisji, a na Pułankach -   
  do 4? Na Pułankach jest 5 tys. ludzi, na Ogrodach 6 tys.   
    
    



4 
 

  Wiceprezydent Miasta odpowiedział, Ŝe decydowały tu    
  takie względy, jak liczba ludności oraz miejsca najlepsze   
  dla osób w róŜnym wieku i o róŜnym stopniu sprawności.   
  Pan Z. Duda zaproponował wniosek dot. ponownego   
  przeanalizowania i spowodowania, aby na Os. Ogrody   
  dokonać takiego podziału na obwodowe komisje wyborcze,   
  jak na innych osiedlach, gdyŜ argumenty przedstawione   
  przez Wiceprezydent Miasta są bezzasadne.   
  Podobnie zawnioskował w przypadku Os. Słonecznego.   
    
  W wyniku głosowania przedmiotowego wniosku, stosun-  
  kiem głosów: 3 – za oraz przy 5 głosach przeciw, wniosek   
  nie został przyjęty przez członków Komisji Strategii.   
    
  Po wysłuchaniu w/w argumentów, w wyniku głosowania   
  stosunkiem głosów: 5 – za, 0 – przeciw, 3 – wstrzymu-  
  jące się, przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie   
  zaopiniowany przez Komisję Strategii (w załączeniu do   
  protokołu).   
    
  3) w spr. sprzeda Ŝy prawa własno ści działki    
  gruntu – dot. działki o pow. 0,0031 ha poł. przy   
  ul. L. Waryńskiego.   
    
  Po przeprowadzeniu głosowania członkowie Komisji   
  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały   
  (w załączeniu do protokołu).   
    
  4) w spr. sprzeda Ŝy działek gruntu – dot. działek   
  gruntu poł. przy ul. Szerokiej.   
    
  Po przeprowadzeniu głosowania członkowie Komisji   
  jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały   
  (w załączeniu do protokołu).   
    
  5) w spr. bezprzetargowego wynaj ęcia gruntu   
  poł. w Ostrowcu Św. przy ul. Furma ńskiej – dot.   
  działek gruntu o łącznej pow. 1212m2, z przeznaczeniem   
  pod tereny zielone.   
  Pani T. Osojca poinformowała, Ŝe działki te przylegają do   
  nieruchomości dotychczasowego najemcy, który zwrócił się  
  do Gminy o dalsze przedłuŜenie umowy najmu i dalsze   
  wykorzystywanie tych działek pod zieleń.   
    
  W wyniku głosowania, stosunkiem głosów: 7 – za,   
  0 – przeciw, 1 – wstrzymujący się, w/w projekt uchwały   
  został pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji   
  Strategii (w załączeniu do protokołu).   
    
  Ponadto jednogłośnie pozytywnie zaopiniowano projekty   
  uchwał w sprawie: ustanowienia słu Ŝebności przesyłu      
  oraz uchylenia uchwały w sprawie Wieloletniego Planu   
  Inwestycyjnego Gminy Ostrowiec Św. (projekty   
  w załączeniu do protokołu).   
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3.  Sprawy ró Ŝne. Członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Miasta pozytywnie   

  zaopiniowali: sprawozdanie z prac Rady Miasta   
  Ostrowca Św. za 2012r. oraz sprawozdanie z prac Komisji   
  Strategii i Rozwoju Miasta za 2012r.   
    

 
 
Ze względu na wyczerpanie się porządku dnia posiedzenie zakończono.  
 
 
 
           Protokołowała:            Przewodniczył:   
              A. Dzioba                           W. Mazur 
Wydział Organizacyjno - Prawny                 Przewodniczący Komisji  
              Strategii i Rozwoju Miasta RM  


